



ပယီသုးခိၣ်ချူသုးရှၣ်နီၣ်ဂံၢ် ၁၂၄ ဆှာဲတလါတဘျီသုးတၢ်အိၣ် ဧးစးထီၣ်တီၢ်လၢ ကလံၤထံးလီၢ်ခၢၣ်သးသုးဟ့ၣ်တၢ်ကလုာ်အိၣ်တၢ်လီၢ်ဒီး တီဆှာဲဆူ ဧိၣ်ဖးခိၣ်ဝုၢ် လၢကဆှာဲဆူသုးဖိ လၢအအိၣ် လၢတၢ်မၢၤညါသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် ဖဲ လါမ့ၤ ၃၁၆ နံၣ် အနံၤန့ၣ်လီၤ. အဲသ့ၣ်သ့ၣ်သိလ့ၣ် ၁၂ခိၣ် ဖဲအဲသ့ၣ်တီဆှာဲသုးတၢ်အိၣ် အခါန့ၣ်လီၤ. သိလ့ၣ်လဲၤတၢ်အဆိက တၢ်တခိၣ်လၢအလဲၤတၢ်လၢသိလ့ၣ် ကျိၤပူၤန့ၣ် မ့ၢ်သိၣ်လ့ၣ်တခိၣ်လၢအ ဘၣ်ထံးဝဲဒီး သဝီဖိမိၤတီၤတုၤ (ဖဲးကဲး)န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိ ၂ ဂၤမ့ၢ်ဝဲ စီၤမိၤဂ့ၤ လၢအသးနံၣ်အိၣ် ၂၂ နံၣ်ဒီး နီၢ်သးခု လၢအသးနံၣ်အိၣ် ၄၇ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. အဲသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ် ဆိးဝဲလဲၤလဲၤကံၤသဝီ, တီဆူကီၢ်ရှၣ်, ဧိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၢန့ၣ်လီၤ. သိလ့ၣ် နီၢ်ဂံၢ် ၈၁၅၇ (ဗ) Ding Feng မ့ၢ်သိလ့ၣ်တခိၣ်လၢအဘၣ်ထံးသဝီဖိခံၤန့ၣ်လီၤ. သုးဖိလၢ အနီၤသိလ့ၣ်တဂၤ အနီၢ်ကစၢ်နီၣ်ဂံၢ်မ့ၢ်ဝဲ တ/၄၀၉၁၁၆ န့ၣ်လီၤ. ပုၤသဝီဖိ ၂ ဂၤလၢအဘၣ်ထံးဒီး သိလ့ၣ်အဲန့ၣ် သံဝဲတဘျီယီ ဖဲ သိလ့ၣ် တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအဖၢမ့ၢ်ဘၣ်ဆၢ သုးဖိလၢအဒီးသိလ့ၣ် ၁၂ ခိၣ်န့ၣ် တမၤစၢၤ အဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်နီၤတမံၤဘၣ် အမဲၣ်ညါအဲသ့ၣ်ပတုၢ်သိလ့ၣ်ထဲတစီၢ်ဖိဒီး ကွၢ်ဝဲပုၤသံအစိၣ်တဖၣ် ဝံၤနီၤထီၣ်ဝဲအသိၣ်လ့ၣ် ဒီးလဲၤဝဲဆူ အဲသ့ၣ်သုးတၢ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤလၢအဟးလၢကျဲဖိခိၣ်ဒီး ပုၤလီၢ်ကဝီၤဖိလၢအအိၣ်ဘူးဒီးလီၢ်ကဝီၤဖဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲန့ၣ်တဖၣ် ထံၣ်ဝဲဒၣ်ပုၤခံၤအသံစိၣ်ဒီး ဒုးသ့ၣ်ညါဝဲ ပုၤခရံၣ်ဖိ အသီခါကရၢခိၣ်ဖဲ ဧိၣ်ဖးခိၣ်ဝုၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤခရံၣ်ဖိသီခါ ကရၢခိၣ် လဲၤဝဲဆူတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ်ဒီး သံကွၢ်ဝဲသဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်ကဲထီၣ်သး အဂ့ၢ်ဒီး ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်ဒီး တၢ်ကဲထီၣ်သးတဖၣ်ဆူ ဧိၣ်ဖးခိၣ်ပၤကီၢ်ဝဲလီၢ်သန့န့ၣ်လီၤ. ဒ်လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်စံးဝဲအသိး ဖဲမ့ၢ်နံၤဝဲန့ၣ် ကမ့ၢ်အသိလ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လ့ၢ်လီၤဝဲလၢကျဲမ့ၢ်ဝဲန့ၣ်အဖိခိၣ် ဘၣ်ဆၢ သိလ့ၣ်တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး တအိၣ်ထီၣ်လၢကမ့ၢ်သိလ့ၣ်အကျါဘၣ်. သုးဖိလၢ ကလံၤထံးလီၢ်ခၢၣ်သးသုးဟ့ၣ်တၢ်ကလုာ် တဖၣ် တီဆှာဲသုးတၢ်အိၣ်ဖဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးအမ့ၢ်နံၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်သဝီဖိတ ဖၣ်တနၢ်န့ၢ် ပယီသုးဝဲစိၣ်တီဆှာဲနီၣ်ဂံၢ် ၉၃၀ ဘၣ်အသိး အဲသ့ၣ်လဲၤ ဝဲဆူတၢ်လီၢ်လၢတၢ်ဟ်သုး သိလ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်ပုၤထၢတၢ်ကစိၣ်ဖိဟ်ဖျါဝဲအသိး တၢ်ကဲထီၣ်တၢ်သးနီၢ်ကီၢ် ဘၣ်ဆၢဖဲ အခိၣ်ထံးန့ၣ်သုးဝဲစိၣ်တီဆှာဲနီၣ်ဂံၢ် ၉၃၀ ဝုၢ်လီၢ်ဝဲလၢတမ့ၢ်အဲသ့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိပၤကီၢ် ဒီးသဝီဖိတဖၣ်လဲၤ သမံသမိးဝဲသိလ့ၣ်တခိၣ်စ့ၣ်စ့ၣ်ဒီး ထံၣ်ဝဲတၢ်သ့ၣ်ဒီး မိၤတီၤတုၤ (ဖဲးကဲး)အက့တဖၣ် ဖဲဘုးထီၣ်ဝဲဒီး သိလ့ၣ်လၢ သုးဖိ ကိၤယဲ တဂၤနီၤဝဲသိလ့ၣ်တခိၣ် ဖဲတၢ်ဝဲစိၣ်တီဆှာဲတၢ်အိၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. သုးဖိလၢအနီၤသိလ့ၣ်အဂၤတဖၣ် အၢၣ်လီၤစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ တၢ်ကဲထီၣ်အသးအံၤ မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီဒီး စံးစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ သုး ဖိ ကိၤယဲတဂၤစံၣ်ပူၤဖျဲးအသးတဘျီယီဖဲ အဟဲက့ၤတုၤ ဖဲသုးဝဲစိၣ်တီဆှာဲနီၣ်ဂံၢ် ၉၃၀ သုးကလၢအခါန့ၣ်လီၤ. ကိၤယဲဒီး သုးပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ လၢအအိၣ်လၢ သုးဝဲစိၣ်တီဆှာဲနီၣ်ဂံၢ် ၉၃၀ တဖၣ်တမၤစၢၤဒီးကွၢ်ထွဲ ပုၤ ၂ ဂၤအစိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ်ဟ်ဃာ်ဝဲ ပုၤသံစိၣ်တဖၣ် ဖဲသရိၣ်ပူၤ လၢဒိၣ်ဖးခိၣ်ဝုၢ် ဒီးသရိၣ်ပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ် ဘၣ်ဟံးထီၣ်မူဒါဒီးကွၢ်ထွဲက့ၤဝဲ တၢ်ကိးမံၤဃုာ်ဒီး တၢ်ခူၣ်လီၤပုၤသံစိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤခရံၣ်ဖိ သီခါကရၢခိၣ် စ့ၢ်ကိး ကျဲစးမၤဝဲဒ်သိး တၢ်ကဟံးန့ၢ်ဂ့ၢ်ဝီဒီး လီၢ်ဘၢလီၢ်ကွၢ်ကိၤယဲ လၢတၢ်တီတၢ်တြၢအကျဲအဂီၢ် ဘၣ်ဆၢကိၤယဲတဂၤ ဃုာ်ပူၤဖျဲးအသး ချူသးဒီးဖဲတၢ် ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခံၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်လီၢ်ကဝီၤကမ့ၢ်တဖၣ်စံးဝဲအသိး သီခါကရၢခိၣ်စံးဝဲလၢ ခဲကနံၣ်အံၤ ပုၤမၤပယွဲတၢ်တဂၤ ဃုာ်ပူၤဖျဲးကွၢ်အသးဒီး ပယီသုးခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိး တသ့ၣ်ညါဝဲလၢ အဲသ့ၣ်ပူၤဖျဲး အသးလၢတၢ်လီၢ်ဖဲလဲၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤလၢထးတဘျဵုအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ လါမ့ၤ ၃သီ ၂၀၁၆န့ၣ်အနံၤ ဖဲဒိၣ်ဖးခိၣ်ဝုၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ် ဒီးတၢ်ဂီၤအဲၤအံၤဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤလၢ KHRG လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဘျဵုအံၤပၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိခံၣ်လၢအဒီးဝဲ မိၤတီၤတုၤဖဲကဲးတခိၣ် ဒီးပယီၤခိၣ်ချ့သ့းရၣ်နီၣ်ကံၢ် ၁၂၄သ့းဖိတဖၣ်တီၤဆုၤသးတၢ်အိၣ်ဒီးသိလ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် စးထီၣ်တီၣ်ဝဲ ကလံၤထံးလီၢ်ခၢၣ်သးသ့းဟ့ၣ်တၢ်ကလုာ် အိၣ်တၢ်အလီၢ်ဒီးဆုၤဝဲဆူဒိၣ်ဖးခိၣ်ဝုၣ် လၢတၢ်မဲၣ်ညါသ့းသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် ဖဲလါမ့ၤ ၃ သီ ၂၀၁၆ န့ၣ်အနံၤဒီးဘၣ်ထံးဝဲ သဝီဖိ ၂ ဂၤဒီးအစိၣ်အိၣ်ဖျါလၢ တၢ်ဂီၤပုၤအသိးန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ KHRG)